

INUAS Conference 2019: Housing under Pressure.

Dynamics Between Centers and Peripheries.

150 speakers from more than 20 countries will present their transdisciplinary perspectives on urban transformations and housing in growing cities.

Program and registration
www.inuas.org



INUAS
MÜNCHEN · WIEN · ZÜRICH

WHERE

**FH Campus Wien
Favoritenstraße 226
1100 Vienna, Austria**

WHEN

**Mon, Nov 4, 2019 until
Wed, Nov 6, 2019**

PROGRAM

Keynotes and panel sessions on

- › Affordable Housing – Social Exclusion
- › Urban Development – Housing Market
- › Gentrification – Precarious Housing
- › Densification – Building Sustainably
- › Urban climate – Digitalization
- › New Housing Forms – Neighborhoods
- › Social Housing – Quality of Life

Excursions

- › Urban development projects in Vienna, e.g. Seestadt Aspern, Sonnwendviertel
- › Housing projects, social housing and urban initiatives

Other program highlights: Poster Session, IBA-Talk (International Building Exhibition) and social event at Brotfabrik Wien
Conference language: partly English, partly German

Detailed program and registration: www.inuas.org

Housing under Pressure. Dynamics Between Centers and Peripheries.

Rapid urban growth may be associated with economic upturn and technical innovation - but it also generates tense housing markets with rising housing costs and lack of affordable and qualitative housing. Other related aspects include social inequality, densification, shortage of public space and shifting urban functions. At this conference transdisciplinary discussions will provide new perspectives on social housing and sustainable urban development.

The INUAS Network

The members of the INUAS network – FH Campus Wien University of Applied Sciences, Munich University of Applied Sciences, and ZHAW Zurich University of Applied Sciences – are among the largest providers of application-oriented teaching and applied research in their home countries. Kicking off the series “Urban Transformation”, the Vienna 2019 conference is dedicated to “Housing,” while the focus in Munich in 2020 will be on “Resources,” followed by “Public Spaces” in 2021 in Zurich.

INUAS-Konferenz 2019: Wohnen unter Druck.

Dynamiken zwischen Zentren und Peripherien.

150 Referent*innen aus über 20 Ländern werfen ihre transdisziplinären Blicke auf urbane Transformationen und Wohnen in wachsenden Städten.

Programm und Anmeldung
www.inuas.org



INUAS
MÜNCHEN · WIEN · ZÜRICH

WO
FH Campus Wien
Favoritenstraße 226
1100 Wien

WANN
Mo, 4.11.2019 bis
Mi, 6.11.2019

PROGRAMM

Keynotes und Panelsessions zu den Themen

- › Leistbares Wohnen – Soziale Ausgrenzung
- › Stadtentwicklung – Wohnungsmarkt
- › Gentrifizierung – Prekäres Wohnen
- › Nachverdichtung – Nachhaltiges Bauen
- › Stadtklima – Digitalisierung
- › Neue Wohnformen – Nachbarschaften
- › Sozialer Wohnbau – Lebensqualität

Exkursionen

- › Stadtentwicklungsgebiete Wiens, beispielweise Seestadt Aspern und Sonnwendviertel
- › Wohnprojekte, Gemeindebauten und urbane Initiativen

Rahmen- und Abendprogramm: Poster Session, IBA-Talk (Internationale Bauausstellung) und Social Event in der Brotfabrik Wien uvm.
Konferenzsprache: teils Englisch, teils Deutsch

Detailliertes Programm und Anmeldung auf www.inuas.org

Wohnen unter Druck. Dynamiken zwischen Zentren und Peripherien.

Rapides Städtewachstum zeigt viele Auswirkungen: Wirtschaftlichen Aufschwung und technische Innovation etwa – aber auch einen angespannten Wohnungsmarkt mit steigenden Wohnkosten und Mangel an leistbarem und qualitativem Wohnraum. Soziale Ungleichheit, Nachverdichtung, Verknappung öffentlicher Räume sowie Verschiebung urbaner Funktionen sind einige weitere Stichworte. Die Konferenz sucht über die transdisziplinäre Diskussion nach neuen Perspektiven für soziales Wohnen und nachhaltige Entwicklung.

Das INUAS-Netzwerk

Die INUAS-Hochschulen FH Campus Wien, Hochschule München (HM) und ZHAW Zürcher Hochschule für Angewandte Wissenschaften zählen zu den größten Anbieterinnen von anwendungsorientierter Lehre und Forschung in ihren Ländern. Zum Auftakt der Konferenz-Reihe „Urbane Transformationen“ widmet sich Wien 2019 primär dem Thema „Wohnen“, in München wird sich 2020 alles um „Ressourcen“ drehen, gefolgt von der Konzentration auf „Öffentliche Räume“ 2021 in Zürich.